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Quins plans tenen pel forat de l'Auditori? 
Quins plans tenen per al forat de l’auditori? Deixar-lo com està? Tapar el 
forat? Reprendre les obres? I si és així quan? 

Bé, l’únic pla que tenim per al forat de l’auditori és destinar-ho a la seva finalitat, 
que és la construcció efectiva en el seu moment del que serà l’Auditori Teatre 
Municipal. No obstant això, saben vostès que la situació econòmica és la que 
és, i que hi ha limitacions pressupostàries i financeres, de forma que 
l’adequació de les obres queda supeditada a l’existència d’aquestes 
disponibilitats econòmiques. El que hem fet és encarregar als serveis tècnics 
un pla d’etapes per, d’alguna manera afrontar, encara que sigui per etapes, per 
fases, la construcció d’aquest auditori. Si més no en allò més essencial, que és 
acabar de tapar la capsa. 
I no hi ha cap pregunta més per escrit. 
 
 

La senyora alcaldessa diu: 

“Bé, doncs passem a la formulació de les preguntes orals, i primer és el torn 
dels presidents o presidentes de les associacions de veïns. Senyor Fernández, 
que jo sàpiga no és president de cap associació de veïns. Molt bé, doncs en 
aquest cas no hi ha cap president o presidenta d’associació de veïns. Ara sí és 
el torn de la resta de persones que avui ens acompanyen en el saló de plens. I 
com que ha estat el primer en aixecar-la, doncs apuntarem al senyor José 
Fernández, i ara apuntarem a la resta de persones. 

Del senyor que seu entre la senyora Laura Benito i el senyor Julio Roldán sí 
que no sabem el nom. Guillermo Francés, molt bé. I la senyora del costat de 
Laura Benito és Laura...? El cognom és? De Lucas? Molt bé. Les persones de 
la penúltima fila, si em poden recordar el nom, perquè algunes no són 
habituals. 

Bé, fem lectura de la llista per si ens hem deixat alguna persona. José 
Fernández, Javier Mederos, Julián Roldán, Guillermo Francés, Laura Benito, 
Laura de Lucas, Miguel Jorques, Miguel Ángel Pérez, Pilar Velázquez i Enric 
Vilaseca. Molt bé, doncs farem precisament aquest ordre.  

Recordo, tot i que la majoria de persones són habituals al ple, que poden 
formular una o dues qüestions, i que tenen un minut per a cadascuna 
d’aquestes qüestions. I per tant, comencem pel senyor José Fernández. Señor 
Fernández, ¿tiene usted una o dos cuestiones? Un minuto para cada una de 
ellas.” 

 



El senyor Fernández diu: 

“Buenas noches. Me voy a referir al mirador. No al mirador que da al barranco, 
a las escaleras que tenemos del mirador para abajo. En su día, antes de 
hacerse ese mirador, ya decíamos que había que ponerlo a nivel con la acera, 
pero los señores técnicos de este ayuntamiento veían mejor ellos hacer lo que 
le han hecho. Señores, allí, empezando por el regidor Roger y terminando por 
el señor Enrique, se han caído ya varias personas. Hoy a las diez de la mañana 
se ha caído otra persona y se ha dado un golpe atrás. Tengo nombre, 
apellidos, direcciones y todo. Entonces, esta persona que se ha caído sobre las 
diez de la mañana me ha dicho que a ver, que lo diga en el pleno. Él decía que 
no me acompañaba. Por lo menos que se pinte de amarillo –que se pinte de 
amarillo– para que tenga una diferencia, digamos, de un escalón al otro. Eso es 
en primer lugar.  

Y en segundo lugar, el pleno pasado dije lo de la rampa de los abuelos del 
Casal de Can Clota, a lo cual Roger, y a todos, ya está hecha. Y estos técnicos 
de este ayuntamiento, que decían que allí había una viga de hierro, que si 
había una «gárcena», que si había el rollo que se montaron ellos, me refiero a 
los técnicos de este ayuntamiento, es mentira, está la rampa hecha, y no han 
visto ni «gárcenas», ni vigas maestras, ni nada. Por lo tanto, me refiero a que a 
los políticos os hemos votado para que tengáis voz y voto, no para que los 
técnicos manden, mandáis vosotros, que el pueblo os ha puesto a vosotros.  

Solamente era eso.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Javier Mederos. Doncs té un minut.” 

 

El senyor Mederos diu: 

“Bona nit a tothom. Gràcies, senyora alcaldessa. La meva pregunta fa 
referència a una notificació que es va fer el passat 26 de març d’aquest any, 
per la qual la Generalitat de Catalunya es nega a pagar el Pla de prevenció de 
plagues de mosquits al Baix Llobregat. Tots sabem que aquest servei es venia 
fent des de 1989, i ha estat interromput aquest any per primer cop, i sense cap 
mena de proposta alternativa. Nosaltres sabem que ara l’ajuntament hauria de 
donar aquesta part proporcional que feia des de fa tants anys la Generalitat, i la 
pregunta que volem fer és, com ho faran, si hi ha un pla alternatiu, si en cas 
que la Generalitat, sabent també que el Consell Comarcal del Baix Llobregat va 
exigir una resposta immediata perquè es donés solució, però de moment, que 
sapiguem, no hi ha una alternativa, i volíem saber si en cas de negativa per 
part de la Generalitat l’ajuntament d’Esplugues té pensat un pla alternatiu per 
fer front a la possible plaga de mosquits, sobretot ara que ve l’estiu, pel tema 
de la salut pública.  

Res més.” 



 

La senyora alcaldessa diu: 

“Julio Roldán. Té una o dues qüestions? Doncs té un minut.” 

 

El senyor Roldán diu: 

“Hola, buenas noches a todos. Bueno, mi pregunta viene relacionada con una 
de las propuestas sobre el presupuesto participativo que se organizó el año 
anterior, en el que yo participé, como sabéis algunos, y era uno de los temas 
más populares que se votó en aquel momento, y se refería a realizar un 
proyecto de encuentro peatonal, o para hacer running entre Esplugues y 
Barcelona, este encuentro que ahora está un poco ahí, con la ronda, muy 
condicionado a una pequeña acera, en hacer un proyecto algo más ilusionante 
que nos permitiera a todos ir caminando, con la familia, hacer un paseo 
agradable, empalmar con Diagonal, ir en bicicleta, o hacer running, no? Sé, por 
la última reunión con Eduard Sanz y con Lidia, nos informaron de que había 
habido una reunión satisfactoria, se dijo, con el Ayuntamiento de Barcelona. En 
este sentido no sé si se habrá concretado algo, si hay una agenda. Me gustaría 
saber, lo más concreto que se pueda, si es que está, no sé si hay algún boceto, 
si hay alguna idea, bueno, en qué punto están esas reuniones, si van a seguir 
adelante, si hay algún calendario, si hay algún presupuesto, en fin, todo lo que 
nos podáis ampliar esa información que nos parece relevante e interesante.  

Gracias.”  

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Guillermo Francés. Té una o dues qüestions? Doncs té un minut per 
plantejar-la.” 

 

El senyor Francés diu: 

“Hola, bona nit a tothom. Jo volia fer arribar una preocupació o inquietud que hi 
ha per part d’alguns veïns d’aquí, del poble, sobre l’existència de porcs 
senglars en zones residencials, que continuem tenint aquest problema a dia 
d’avui, i volem saber l’ajuntament com té previst solucionar aquest problema, 
perquè continuen i estan a plena llum del dia a zones residencials, a parcs on 
poden jugar els nens petits, i volia saber com ho veieu vosaltres i quina solució 
tenen per a això.  

Gràcies.” 

 



La senyora alcaldessa diu: 

“La senyora Laura Benito. Senyora Benito, té una o dues qüestions? Doncs un 
minut per a cada.” 

 

La senyora Benito diu: 

“Tengo dos cuestiones para este… Buenas noches, eh?, pero antes quisiera 
hacer un comentario general –sí, general. Ciutadans de Esplugues en el mes 
de enero introdujo una instancia en este ayuntamiento solicitando que no se 
dieran los datos del padrón. En febrero, durante el pleno, nosotros 
preguntamos sobre la posición de esta alcaldía al respecto. La pregunta fue 
para la señora alcaldesa pero bueno, nos contestó el señor Giner, y 
suponemos que lo hizo en nombre de la señora alcaldesa, y nos comentó que 
no se cederían los datos del padrón porque sería cometer una ilegalidad.  

Dicho esto, pues tenemos dos preguntas. Una se refiere a que parece ser que 
el Ayuntamiento de Esplugues tiene previsto reactivar el Plan Caufec, y 
Ciutadans de Esplugues quisiera saber en qué fecha se tiene previsto reiniciar 
las obras, si es que se tiene alguna prevista.  

Y por otro lado, algunos vecinos de Esplugues nos hacen llegar una especie de 
queja, porque nos dicen que en el Parc Onze de Setembre, alrededor de lo que 
son los edificios Symbol y en la antigua carretera de Cornellà, parece ser que 
se trapichea con drogas. Además han encontrado jeringuillas, con lo cual 
nosotros vamos a solicitar que se aumente la vigilancia en esta zona.  

Gracias.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“La senyora Laura de Lucas. Senyora de Lucas, té una o dues qüestions? 
Doncs té un minut.” 

 

La senyora de Lucas diu: 

“Buenas noches, señora alcaldesa. A ver, el Ayuntamiento de Esplugues de 
Llobregat dará apoyo y orientará a las mujeres que tengan necesidad de iniciar 
un proceso de interrupción de su embarazo. El Grupo de Ciutadans de 
Esplugues quiere saber en qué consistirá ese apoyo a las mujeres, y también si 
se va a destinar alguna partida presupuestaria.  

Gracias.” 

 



La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Miguel Jorques. Senyor Jorques, té una o dues qüestions? Té una? 
Doncs té un minut per plantejar-la.” 

 

El senyor Jorques diu: 

“El que em preocupa a mi i a altres veïns del nostre poble és el tanatori. Però 
estem desorientats.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Un moment. És que el micròfon és molt directiu. Se l’ha d’apropar moltíssim, 
perquè si no... I a més a més no el gravarem per a l’acta, i no el sentirem. Una 
mica més si pot.” 

 

El senyor Jorques diu: 

“No sabem quina és la situació en aquests moments, per tant, vaig a fer un 
breu resum del que jo conec fins a aquest moment. 

Hi ha una empresa privada, la finalitat de la qual és el lucre, benefici, que té 
uns drets ja adquirits sobre un terreny privat en la Plaça Constitució. Sembla 
ser que aquesta empresa té tots els papers en regla per construir el tanatori en 
aquesta zona. També sembla –sembla no, és una realitat– que els veïns de la 
zona han dit que no volen que es faci allà el tanatori. L’Escola Alemanya, 
l’Escola Americana i els veïns totpoderosos que per ser privats no els podem 
nombrar.  

Nosaltres hem sentit el senyor Giner, aquí present, en diverses ocasions, que 
ens ha dit que aquí no es farà el tanatori, a la zona del carrer Nord, que no es 
farà a la zona del carrer Nord. El que vostè ha dit, senyora alcaldessa, en 
Televisió d’Esplugues, ens fa pensar que sí que es farà allà. Llavors, el que 
voldríem saber és diverses coses, entre elles què és el que farem. Vostès han 
classificat els veïns d’Esplugues en diverses categories, i als veïns de la Plaça 
Constitució els han donat primera categoria especial, i als veïns del carrer Nord 
ens han donat tercera, quarta, quinta, sexta o dècima divisió inferior. Una 
vegada han fet tot això han decidit vendre-li a l’empresa privada uns terrenys 
públics per valor de 300.000 euros. Aquests terrenys pertanyen al poble 
d’Esplugues. Vostè ha fet en televisió unes declaracions que sembla ser que 
són contràries al que diu el senyor Giner.  

Voldríem saber el següent. Respongui sí o no, és molt senzill, si el van a 
construir al carrer Nord o no el van a construir al carrer Nord. Aquesta és una 
pregunta. 



I després, dues peticions. Una: no classifiquin els veïns del poble. No hem estat 
mai classificats, i demanem per favor que no els tornin a classificar. I segona: li 
demano i li suplico que no converteixi el nostre barri en el Gamonal 
d’Esplugues. No volem que la nostra ciutat sigui un Gamonal. Això és tot.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Miguel Ángel Pérez. Senyor Pérez, té una o dues qüestions? Doncs té un 
minut.” 

 

El senyor Pérez diu: 

“Una qüestió. Bé, la meva pregunta ve en referència als pisos de lloguer de 
protecció oficial. Jo vaig ser un dels afortunats, no del sorteig, però sí d’entrar 
després per repesca, i bé, vaig ser de la primera fornada, per dir-ho així, en 
entrar als pisos de Gaspar Fàbregas, però bé, hi ha tres promocions de lloguer 
en concret que van sorgir del sorteig del 2008, les claus se’ns van entregar el 
2010, per tant estaríem parlant que d’aquí a uns mesos, a principis de l’any que 
ve, se’ns acabarien els cinc anys de contracte. Jo en tot moment tenia entès 
que era l’arrendatari qui tenia la potestat de triar si volia prorrogar o no volia 
prorrogar per tres anys, tal i com s’indicava a les bases del concurs, i crec 
recordar que també s’indicava en el propi contracte. Però farà cosa de dos 
mesos, o menys de dos mesos, per una història que ara no ve al cas, vaig venir 
aquí a parlar amb un tècnic de l’ajuntament, el senyor Alejandro Muñoz, que 
em va dir que no era així, que no depenia del llogater, que no era decisió del 
llogater prorrogar o no, sinó que era de l’ajuntament, juntament amb Visoren. I 
em va dir que precisament aquella setmana, quan jo vaig tenir l’entrevista amb 
el senyor Alejandro Muñoz, o la setmana següent, se’n parlaria del tema i ens 
donarien una resposta.  

Bé, a veure, ja fa unes quantes setmanes d’això, de moment no hem rebut cap 
tipus de resposta, i m’agradaria saber què és el que passarà amb les 
pròrrogues, si tindrem, si no tindrem, en cas de tenir si els veïns interessats –jo 
sóc un dels veïns interessats– hem de fer cap tipus de gestió, si la pròrroga 
serà automàtica. I també m’agradaria saber si la pròrroga, que en principi són 
tres anys, seran tres anys seguits o si l’haurem de demanar cada any, d’any en 
any?  

Moltes gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“La senyora Pilar Velázquez. Senyora Velázquez, té una o dues qüestions? 
Doncs té també un minut.” 

 



La senyora Velázquez diu: 

“Bé, torna a ser en referència al tanatori, i l’altre dia, sentint el programa de 
televisió Panorama Municipal, em vaig quedar bastant sobtada de les seves 
manifestacions, que deia que actualment un terreny públic catalogat com a 
espai d’equipament docent no és necessari, ja que estan tancant línies de P3. 
Potser no és necessària una escola infantil, però seria convenient un centre de 
formació professional per als joves, crec jo, que de fet, jo crec que aquests 
terrenys era per al que estaven destinats. El que sí que és segur és que no és 
necessària la construcció d’un tanatori, al meu parer, quan Esplugues ja té un 
que funciona per sota de les seves possibilitats. Per què es defensa tant, amb 
tanta vehemència, la construcció d’un tanatori al carrer Nord, cantonada 
Andreu Amat, en lloc de la Plaça Constitució? A més, és un tanatori que no 
necessitem, que només beneficiarà l’empresa privada i els seus interessos. 
Sento molt ser reiterativa, però és un tema que ens preocupa. Gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“No, a més l’agraïm, perquè segurament podem aclarir alguna desinformació 
que els ha arribat. I per últim, el senyor Enric Vilaseca. Senyor Vilaseca, té una 
o dues qüestions? Dons té un minut per plantejar-la.” 

 

El senyor Vilaseca diu: 

“Molt bona nit. En aquests últims tres mesos hem fet diverses reunions entre 
veïns, partits de l’oposició, equip de govern i representants de l’empresa 
privada amb ànim de lucre Elysius Europa. A totes a quedat clar el rebuig dels 
veïns al tanatori. A l’última reunió del dia 24 va quedar molt clar, tal com va 
manifestar el senyor Enric Giner i l’acord dels partits, que no es farà la permuta 
de terrenys. La meva pregunta és: per què no entra en el ple la revocació de la 
permuta de terrenys aprovada provisionalment en el mes de desembre de 
2013, i deixem de perdre el temps, energia, diners i acabem aquest sense 
sentit?  

Moltes gràcies.” 

(Aplaudiments.) 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé, doncs amb això ara ja hem de donar resposta a les preguntes 
plantejades. Si jo no estic equivocada, crec que totes estan formulades a 
l’equip de govern? Confirmat. Doncs el senyor Enric Giner, el portaveu del Grup 
Municipal Socialista, donarà resposta.” 

 



El senyor Giner diu: 

“Sobre la pregunta del senyor Fernández, respecte del mirador, doncs és 
veritat, hi ha un mirador, però també hi ha una rampa. No obstant, si ha hagut 
alguna incidència, és inevitable segurament que en unes escales algú pugui 
caure en algun moment, com hem fet en uns altres llocs no hi ha inconvenient a 
pintar una línia groga que faci més visibles els graons de l’escala. 

Respecte del tema dels tècnics de la rampa, que vam anar a veure amb la 
senyora Montse Zamora, ens vam comprometre al ple de fer-ho així, miri, hi ha 
coses que nosaltres..., que no depenen tant de la nostra voluntat com dels que 
tenen els coneixements tècnics específics per veure si una actuació és possible 
o és viable, o no ho és. Jo, per exemple, no sé quant formigó s’ha de posar en 
un pilar perquè aguanti un forjat, no tinc ni idea, i si em diuen que el forjat ha de 
ser, o el pilar de formigó ha de ser de trenta, i els tècnics diuen que ha de ser 
quaranta, segurament ha de ser de quaranta. Amb aquest tema sí que hi havia 
discrepàncies, sobre si s’afectava o no s’afectava el forjat del pàrquing, i el que 
vam manifestar nosaltres és que fessin una «cata», una «cata» per veure si 
realment això era així, o no era així. Van fer la «cata» i van dir que era possible 
fer aquesta rampa, i per tant, la rampa s’ha fet. Però s’ha fet perquè també 
tècnicament s’ha vist que era possible fer-la. Si nosaltres haguéssim dit «és 
igual, feu la rampa igualment», i es produeixen humitats o qualsevol altra cosa, 
haguéssim tingut una responsabilitat que tampoc ens competeix a nosaltres, 
perquè no tenim els criteris tècnics per poder-ho dir. 

El senyor Javier Mederos, sobre el tema que la Generalitat no paga el Pla de 
prevenció de mosquits, no? Bé, sobre aquest tema, sí que és veritat que era a 
través d’un pla de la Generalitat, de subvenció als consells comarcals i de 
subvenció també als ajuntaments, i en aquests moments aquest tema no està 
contemplat com una subvenció, sinó que passaria de les subvencions que 
reben els ajuntaments, hauria de ser una partida específica per a aquest tema. 
Sobre aquest tema, en qualsevol cas, hi ha hagut reunions, i tampoc li puc dir 
ara mateix si està tancat o no està tancat el tema.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“A veure, em demana, simplement que afegim una cosa. En principi, nosaltres 
el que esperem és que des del Consell Comarcal es pugui resoldre aquest 
tema, que és molt preocupant. El que no podem fer és no actuar. Està claríssim 
que s’ha de fer prevenció, i per tant esperem que hi hagi una altra alternativa 
que no sigui doblar l’aportació que fins ara ha fet l’ajuntament, una aportació de 
més de setanta mil euros, i estaríem parlant de 150.000. Jo crec que després 
de les retallades en escoles bressol, en escoles de música, només ens faltaria 
també haver d’aportar uns vuitanta mil euros més per a la prevenció, en aquest 
cas, d’aquestes plagues de mosquits. Jo crec que hem de ser prudents, 
esperar també la bona feina del Consell Comarcal, esperar els seus resultats, 
però el que no podem fer és no actuar, això també està molt clar.” 

 



El senyor Giner diu: 

“Bé, concretat aquest tema, el senyor Javier Mederos ha fet aquesta pregunta, 
la resposta jo crec que ha quedat prou clara.  

I el senyor Julio Roldán diu «Presupuesto participativo». Parla del Consell 
Comarcal, parla del tema de la connexió amb la Diagonal. Concretament hi ha 
previstes dues connexions, una pel cantó mar, que seria a partir del Complex 
Esportiu Hospitalet Nord, seguiria perimetralment la zona esportiva universitària 
i empalmaria amb la Diagonal. En aquest sentit, aquests terrenys són de la 
Universitat de Barcelona. Vam tenir una reunió amb el rector, a la que va 
assistir l’alcaldessa i jo mateix, per iniciar els tràmits de cessió d’aquests 
terrenys per fer front a aquesta connexió. Aquesta seria una de les obres 
extrasectorials del Pla Porta BCN, que ve de les càrregues d’urbanització que 
té aquest planejament.  

I per altra banda, sí que va haver una altra reunió, concretament amb 
l’Ajuntament de Barcelona, per fer una connexió pel cantó muntanya 
directament, diguem-ne, per la Diagonal. Estan estudiant diverses alternatives, i 
hi ha un encàrrec de fer un projecte a l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Inclús, 
a tres bandes seria en tot cas el finançament: Ajuntament d’Esplugues, 
Ajuntament de Barcelona i Àrea Metropolitana de Barcelona. Estan en aquests 
moments fent els estudis perquè sigui realment un projecte viable, i no el tenim 
encara. 

Guillermo Francés parla del tema dels porcs senglars, els jabalís que hi ha a la 
zona. Sí, és un problema no solament d’Esplugues sinó que és de tots els 
municipis que limiten amb el Parc de Collserola, i és que hi ha una 
superpoblació, i en aquest sentit també hi ha veïns que donen aliments, i això 
fa que aquests animals baixin, i aquesta és una responsabilitat que és del Parc 
de Collserola. Nosaltres ens hem adreçat a ells en diverses ocasions 
manifestant quin és el problema, perquè s’han arribat a plantar vàries vegades, 
no solament als barris de muntanya sinó també al centre de la població, i ells 
reconeixen que és un problema important, i si no hi ha control del creixement 
d’aquests animals, serà també difícil trobar una solució. Han fet, ja ho sabran 
vostès, caceres controlades d’aquests animals, però això no ha suposat una 
disminució de la població per un cantó, ni perquè els veïns no donin aliments a 
aquests animals, que és el que fa que vagin a buscar-lo cada dia. S’acostumen, 
tranquil·lament, inclús els trobes personalment, pots estar davant d’ells i no són 
agressius, ells el que busquen és, en tot cas, el menjar. 

La senyora Laura Benito feia una referència al Pla Caufec. Bé, l’ajuntament no 
reactiva el Pla Caufec, perquè és una promoció privada que té un planejament 
aprovat. En tot cas, ja ho hem dit diverses vegades, va haver-hi un aixecament 
del concurs de creditors i, per tant, aquest pla tirarà endavant en la mesura que 
la iniciativa privada sigui capaç de dues coses fonamentalment. La primera 
d’elles és acabar les obres d’urbanització, que no estan acabades, reparar tots 
aquells aspectes deficitaris o que no estan en condicions d’aquestes obres 
d’urbanització, i finalment la capacitat financera de començar les actuacions. 



La pregunta que deia sobre el Parc Onze de Setembre, perdonin però no... Ah, 
bé, sí ho passarem això a la policia, perquè en tot cas extremi la vigilància en 
aquest sector. 

La senyora Laura de Lucas.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Li donaré suport al portaveu. En aquest cas..., és que és el tema. Jo entenc 
que es refereix a la moció que nosaltres vam aprovar amb motiu del 8 de març. 
Deu ser aquest text, no? I ara, en l’actualitat, la interrupció de l’embaràs..., ara 
ho diré, per supòsit no, per..., la interrupció de l’embaràs és legal. Segons la llei 
aprovada l’any 2010 –per termini, no em sortia, perdó i moltíssimes gràcies– no 
per supòsits sinó per terminis és legal, és vigent i, per tant, des de l’Ajuntament 
d’Esplugues, i en aquest cas des del Centre d’Informació i de Recursos per a 
Dones no hem de fer res més sinó que ajudar i donar suport, sobretot a educar 
i a sensibilitzar, perquè tan important és que l’actual llei del 2010 pugui acollir 
aquests terminis i aquestes possibilitats d’interrupció de l’embaràs, com la 
formació, l’educació i la pedagogia, sobretot en les edats més joves, en les 
edats adolescents. Però en aquest cas entenc que la moció, que miro a més a 
més a les regidores companyes perquè la vam aprovar conjuntament, ens 
parlava en el cas hipotètic que aquesta llei quedés substituïda per una llei molt 
més retrògrada, i per tant aquí el que dèiem és que, efectivament, 
acompanyaríem i donaríem tota la informació possible a les persones, a les 
dones en aquest cas, que desitgessin interrompre el seu embaràs. Jo no sé si 
m’he explicat prou clarament, però simplement en aquell supòsit, nosaltres 
faríem això. Està clar que per a la senyora Carbonell no. Ho sento molt, parlem 
segurament llenguatges diferents. Però en aquest cas nosaltres, per contestar 
ara ja de manera més concreta, no destinem cap pressupost municipal a 
aquest acompanyament, perquè a més a més en l’actualitat això no és 
necessari i, per tant, les dones troben els canals, els conductes i el suport a 
més a més professional i sanitari necessari per poder emprendre la interrupció 
d’un embaràs, si és que malauradament així ho han decidit pels seus motius.” 

 

El senyor Giner diu: 

“El senyor Miguel Jorques ha fet una intervenció extensa sobre el tema del 
tanatori. Bé, jo torno a repetir el que he dit, hem dit i hem comentat en diverses 
ocasions: l’ajuntament ni promociona ni està darrera de la construcció de cap 
mena de tanatori. Torno a dir que el fet que l’ajuntament plantegés aquesta 
permuta és per dues qüestions fonamentals: primera, perquè està realment 
convençut que aquell és un millor lloc, el del carrer Nord; segon, perquè és la 
possibilitat, l’única possibilitat de bloquejar el tema d’un crematori. Per tant, el 
que sí que hem dit també, i hi afegim, és que nosaltres no farem cap permuta si 
hi ha una oposició dels veïns, això està clar, i ho hem dit en diverses ocasions, 
no?  



Sobre el tema que si és una propietat privada o no ho és, jo acabo de dir que 
ha entrat un escrit, que aquests senyors tenen una qualificació urbanística 
concreta, que és un equipament privat, i per tant, ells poden tramitar un 
planejament, en aquest cas ens ho han demanat, que l’ajuntament tramiti el 
planejament del sector de la Plaça de la Constitució, i que si no ho fa 
l’ajuntament, estan en el seu dret, aniran a la Generalitat perquè subrogui i ho 
tramiti la Generalitat. Això és el que ens ha entrat ara, i en aquest sentit la llei 
els empara. 

Hi ha una cosa que sí que no ens ha agradat, quan parlen de les categories 
dels veïns. Doncs, evidentment no hi ha categories de veïns. Si vostè es basa 
en un informe jurídic, d’un assessor jurídic d’aquest ajuntament, són meres 
especulacions d’aquest senyor, que no estan basades en informes de 
valoracions, ni en cap informe pericial ni absolutament res que pugui suportar 
aquestes manifestacions que consten en l’informe tècnic. Per tant, ho deixem a 
nivell de meres especulacions desafortunades, per altra banda, de qui va fer 
l’informe. 

La pregunta del senyor Miguel Ángel Pérez. Bé, en aquest tema, efectivament, 
l’ajuntament té la intenció, ho ha comunicat, de prorrogar durant tres anys més 
aquests contractes de lloguer, perquè està a les bases d’adjudicació dels 
lloguers, i no serà any a any sinó que serà per un període de tres anys. 

Pel que fa a la pregunta de la senyora Pilar Velázquez. 

(Veus de fons.) 

Perdó, que em comenten si ha entès la resposta?  

(Veu de fons)  

No, serà d’ofici, perdó. D’ofici. Es comunica a l’empresa que la pròrroga dels 
habitatges, s’aplicarà la pròrroga dels tres anys. Nosaltres el que farem serà, 
en tot cas, si encara no ho han fet, contactar amb Visoren perquè els facin 
aquesta comunicació per escrit, perquè la tinguin vostès, de la pròrroga per tres 
anys dels contractes de lloguer d’aquests habitatges.  

Finalment el senyor Vilaseca per part meva, la senyora Pilar Velázquez ha fet 
una pregunta a l’alcaldessa directament. El senyor Enric Vilaseca diu: «Per què 
no entra la revocació del conveni?» Això es va parlar extensament també en 
diverses ocasions en l’anterior ple. No anirà la revocació d’aquest conveni 
perquè no fa falta que hi vagi, perquè aquest conveni no ha nascut, perquè no 
està aprovat, i per tant, no s’ha de portar. Miri, és que jo els he explicat..., se’n 
recorda de tot el tema de l’explicació de la Llei 30, l’article 35.e de la Llei 30. I 
els hi explicàvem. La llei en tot cas manté diversos terminis d’aprovació. Hi ha 
una aprovació inicial i, per tant, si no hi ha una aprovació definitiva d’aquest 
conveni, no ha de revocar-se, perquè el conveni encara no ha nascut –no ha 
nascut– I per tant la llei diu que en tot cas aquesta revocació o no revocació, o 
l’estimació de les al·legacions o no al·legacions seria en el cas que hi hagués 
una proposta d’aprovació definitiva. Com que aquest no és el cas, no cal que 



torni a passar pel ple. I és així. No hi ha cap més explicació que el que diu la 
pròpia llei. Article 35.e de la Llei 30.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Bé, per acabar... Senyora Carbonell no pot demanar la paraula. Sí, però no hi 
ha al·lusions aquí. (Veu de fons) No, no, si vol ens quedem i parlem mitja hora 
vostè i jo. Molt bé, doncs ho aclarim quan acabi el ple. Molt bé, ho aclarirem ara 
mateix. 

I pel tema del tanatori –em deixa senyora Carbonell?– gràcies. Pel tema del 
tanatori voldria aclarir un primer punt, que crec que és molt important, i que 
l’hem comentat en diversos plens, i per tant, ha de constar a l’acta, i és que 
aquest ajuntament no impulsa ni fomenta la construcció d’un tanatori. És un 
punt important, i sabem que vénen veïns que no han vingut en altres ocasions, i 
per tant, segurament aquesta informació que nosaltres ja havíem comentat no 
la tenen, i per això ho repetim. Però, crec que és molt important poder 
comprovar que el que explica el nostre portaveu, o el que explico jo mateixa, és 
una posició, no només completament coherent sinó completament coincident 
sempre.  

I això es pot recollir d’unes declaracions a la televisió local, es poden recollir de 
les actes del ple, perquè aquestes manifestacions que hem fet estan recollides 
també per escrit, i de qualsevol altra reunió, que potser no estan recollides en 
una acta, però que efectivament, són moltes les persones que han assistit, i per 
tant, doncs, hi ha molts testimonis per poder donar fe del que jo estic dient. I ho 
vam dir fa dos plens, ho torno a dir ara: no és aquest ajuntament, nosaltres no 
volem fomentar ni volem decidir aquesta implantació, però hi ha una empresa 
privada que té un dret. Què és el que fem nosaltres? Equivocadament, o no, 
nosaltres el que pensem és que una ubicació és millor que l’altra. Ho continuem 
pensant, però això no vol dir que s’hagi decidit optar per aquesta opció, perquè 
efectivament, hi ha veïns que han manifestat el seu desgrat. Però continuem 
pensant això, és a dir, aquesta és la nostra opinió. La nostra opinió no ens 
portarà a emperrar-nos en mantenir aquesta posició, però l’expressem jo crec 
que d’una manera tranquil·la. I per què? Per molts motius.  

El tema del crematori, que ja l’hem explicat, és un. També el tema de la 
ubicació: sembla que un tanatori al costat d’un cementiri no és el pitjor lloc del 
món. Però hi ha una cosa que també vull aclarir. Aquí no hi ha ciutadans de 
primera, ni de segona, ni de tercera, perquè els veïns de Montesa no se senten 
ciutadans de cinquena, i tenen un tanatori. Això ho pot dir la nostra tinent 
d’alcaldia que és veïna de Montesa, però també ho pot dir, perquè ens ho han 
manifestat precisament aquí tant el vicepresident com el president de 
l’associació de veïns, que avui no hi són, perquè ens ho han dit. Ells tenen un 
tanatori i no ha comportat cap tipus de molèstia. Amb això no els vull 
convèncer, perquè sé que no ho aconseguiré i, per tant, cap problema, però jo 
vull manifestar el que penso. I per tant, els veïns del barri de Montesa mai no 
s’han sentit veïns de cinquena perquè hi hagi un tanatori en el barri de 
Montesa. Això no és un hipotètic, això és una realitat, allà hi ha ubicat un 



tanatori. Per tant, jo crec que aquest argument el podem ja deixar de banda. I 
per tant, hi ha una sèrie de veïns que creuen que el millor lloc no és el carrer 
Nord, i nosaltres pensem, continuem pensant que sí. Però tot i així si, 
efectivament, a partir de les converses –és el que vam acordar– de les 
reunions, hi ha un sentir majoritari, el que sí que no podem evitar és que el 
privat exerceixi el seu dret. Per tant, és el que jo entenc d’aquest escrit, que 
encara no he tingut l’oportunitat de llegir, però entenc que l’escrit el que ve a dir 
és, bé, si finalment no és possible fer aquesta permuta... Perquè no diguem 
una cosa que no és certa: l’ajuntament no ha venut terrenys. Perquè jo he 
sentit –i això constarà a l’acta, quan la llegeixin– «l’ajuntament ha venut uns 
terrenys per 300.000 euros». No, l’ajuntament no ha venut cap terreny. 
Estàvem parlant d’una permuta, estàvem parlant d’una sèrie de condicions. No, 
no, no diguem el que no és. És que el rigor és molt important. Podem opinar 
diferent i no passa res, i ens entenem parlant, però hem de dir el que és, no 
podem dir el que no és. I el que no és, és que l’ajuntament hagi venut res. I 
simplement el que ha iniciat és un camí que pensàvem que era molt millor, per 
una sèrie de condicions, i perquè a més, torno a dir, una d’elles, potser la 
primordial, és que en aquella ubicació es podia evitar el crematori. Segurament, 
jo he sentit de coses que han dit, que hi ha una certa desinformació, la qual 
cosa no vol dir que amb la informació canviïn d’opinió, però que hi ha una certa 
desinformació, està clar, perquè s’han dit coses que no corresponen amb la 
realitat. 

I jo crec que a partir d’aquí poca cosa més. Si al final aquesta permuta no tira 
endavant, perquè amb aquest canvi d’ubicació la majoria de veïns no estan 
d’acord, el que no podrem evitar de cap de les maneres, i si no ho fem 
nosaltres ho farà la Generalitat, és que aquesta empresa, sí, amb afany de 
lucre, efectivament, com la majoria d’empreses, o totes les empreses, pugui 
exercir el seu dret, que el té. Això ho hem explicat moltes vegades en aquest 
ple. Ho hem explicat. Ens pot agradar molt o ens pot agradar poc, ens pot 
semblar que és meravellós que hagi un tanatori, o efectivament, que no el 
necessitem, però això és secundari, això no compta. Si ells tenen un dret per 
tirar endavant un projecte d’aquesta mena. Si tenen el dret, nosaltres no ho 
podem evitar. Per tant, entenc...  

(Veus de fons)  

Si volen fem una reunió de tanatori, però la dinàmica del ple, si vénen al ple la 
dinàmica és la que és. Ens hem de sotmetre i ens hem de limitar, i si no hi ha 
hagut reunions, i totes les que necessitin, amb l’empresa, sense l’empresa, 
n’han fet també sense nosaltres, amb l’oposició, amb el format que vostès 
vulguin, poden fer totes les que vulguin, i podem fer-la, i nosaltres encantats de 
participar i donar les explicacions. Ara, el que jo també li dic ara, perquè ho 
vam dir fa un mes, ho vam dir fa dos, perquè l’hem explicat sempre que hem 
pogut, és que com que no és un projecte que impulsa l’ajuntament, i que tingui 
un especial desig que es faci, simplement hem de respectar la legalitat vigent, i 
si tenen un dret el tenen. Nosaltres al final, si la majoria del barri pensa que la 
millor ubicació és l’altra, ells tenen el dret, i m’imagino que la seva pretensió és 
acabar fent-lo a la primera ubicació. Ara bé, ells el tenen, si no desisteixen el 
faran. I si no és aquí perquè nosaltres no donem facilitats doncs el faran a 
l’altra. Ara, jo crec que seria molt important que ens traguem del cap el tema 



dels ciutadans de primera i de segona. Per tenir un tanatori no es deixa de ser 
ciutadà de primera, com ho és qualsevol veí d’Esplugues, i li torno a dir, com 
són els veïns del barri de Montesa, que tenen un tanatori en el seu barri, i se 
senten ciutadans de primera del nostre municipi. 

I dit això, doncs si hi ha algun tipus d’aclariment que s’ha de fer, nosaltres, 
torno a dir, ens tornem a brindar per fer totes les trobades i reunions perquè 
tothom ho tingui claríssim. Ara, no cal que ningú ens amenaci amb la situació 
d’un altre municipi, perquè nosaltres, jo crec que amb l’enteniment, amb 
l’explicació, i intentant tirar endavant els projectes de la millor manera, 
treballarem millor. Pensem que la millor manera és que el tanatori estigui al 
costat d’un cementiri, però si no és el que pensa la majoria, l’empresa trobarà 
altres vies per ubicar el tanatori, si no és aquí serà possiblement a la ubicació 
inicial, i aquí nosaltres no tenim res a dir, perquè torno a dir, no tenim cap 
interès especial en què vingui un altre tanatori a Esplugues. 

Bé, explicat això, jo crec que hem donat resposta a totes les qüestions 
plantejades, i per tant, agraïm molt la col·laboració de tothom.  

S’aixeca la sessió.”  
 


